
Minnesanteckningar Miljökommitténs möte 31 maj 2023

Plats: Google Meets
Tid: 09.00 – 11.00
Närvarande: Bengt Hallberg, Jimmy Dominius, Carl Rönnow, Lotta Rosenberg,
Bengt Fröberg, Hans Johansson, Stellan Dahlberg
Frånvarande: Peter Karlsson, Stellan Stark

1. Mötets öppnande

Caroline hälsas varmt välkommen som ska vikariera för Carl under hösten.

2. Val av sekreterare

Carl väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordning fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Bordet runt

Bengt H: Årsmöte Kustvattenråd i Norrbyskär - 135 miljoner för sanering. Omvald

som ordförande.

Hans: Fullt pådrag - bla med markfrågor. Stor aktivitet inom SMBF.

Bengt F: Hemställen till MSB om sjöbensinstationer. Bilder i egenkontrollen.



Jimmy: XRF-mätning - utskick från Happy Boat till båtklubbar om att mätningarna

är OK. MF Stockholm stad kräver in avfallshanteringsplaner senast 30 september.

Staden har också gått ut med förslag på miljöbilaga till arrendeavtal.

Järfälla - provtagningsplaner inskickade till kommun för godkännande.

Lotta: Mycket möten - Östersjöns rättigheter, miljösamordnare mm. Inspektion av

kommun på båtklubben gällande bla avfallshanteringsplan. Påbörjat

sammanställning av Sweboat-rapporten.

Stellan D: Kommer vara med på årsmöte med Bohuskustens vattenråd för att ev

kunna påverka verksamheten framåt. Pågående diskussion med Vikens båtklubb

om redovisning av XRF-mätning. Sammanställning av Sweboat-rapporten. Försök

till medlemsmöten i syfte att värva nya klubbar.

Carl: Vattenskoterremiss, egenkontroll fritidsbåtshamnar och

mottagningsdirektivet.

6. Avrapportering
- Revidering av Egenkontroll för fritidsbåtshamnar

o Identifiera behov av bilder

▪ Bilden ska vara en förklaring till det som står i rubriken.

Kommer att vara samma upplägg som egen

säkerhetskontroll för fritidsbåtar.

▪ Klart till den 15 juni då en fördelning ska diskuteras.

o Arbetsdokument

▪ Kommentarer lämnas till den 15 juni.

- Arbetsgrupp markföroreningar

o Sumera Sweboat-rapport om saneringsmetoder

▪ Arbete pågår - målsättning att den är klar innan semestern.

- Arbetsgrupp Östersjöns rättigheter

o Avrapportering från första mötet- Referat

o Nästa steg är att skicka förslaget till US.

7. Tidigare bordlagda frågor



a. Citat och bilder till Båtmiljö.se

8. Punkter att ta med till riksdagsutflykt den 14 juni?
a. Miljöinformation i sjökort

b. Samma regler för alla fartyg

c. Samma regler i samma vatten

d. Förorenad mark

e. Fler landtoaletter

f. Fler och fungerande toatömningsstationer

g. Positiva aspekter på båtlivet - det vattenburna friluftslivet

h. Vad händer när GSM läggs ner?

9. Mall för överklagande?

Kommittén är positiv till att ta fram en enkel mall med tillhörande instruktion som

beskriver hur man gör för att överklaga ett kommunalt beslut. Syftet är framför allt

att underlätta för båtklubben och vinna tid.

Caroline får i uppdrag att ta fram mallen under hösten.

10. Chalmers XRF-rapport
a. Rapporten är inte officiellt publicerad ännu. Vid publicering kommer

HaV informera att rapporten är en av två rapporter som ska ingå i en

kommande vägledning (2024). Den andra rapporten kommer att

behandla skrapprover.

b. SBU har önskat ett datum för när XRF-rapporten "träder i kraft" men

inte fått gehör.

c. Carl försöker få till stånd ett möte med HaV, NV och TS för att

diskutera konsekvenserna av XRF-rapporten, bland annat huruvida en

hel båt behöver saneras efter att båten har fått indikation på TBT vid

mätning enligt den nya föreslagna bedömningen.



11. Mottagning och hantering av avfall
a. TS har lovat att ta fram en mall, men inget är publicerat ännu.

b. SBU kommer att planera för 3 webbinarier i höst. Båtförbunden

bjuder in sina klubbar.

c. Carl och Peter håller på att ta fram "båtklubbsråd" som beskriver vad

en båtklubb behöver tänka på just nu gällande avfallshanteringsplan

och mottagningsanordningar samt en Q&A.

12. Motion sjömackar

Skrivelse till MSB godkänd av kommittén, inväntar svar från Christer Eriksson innan

den skickas till MSB.

13. Reflektioner från halvårsavstämning med miljösamordnarna

Positiv anda från halvårsavstämningen. Det verkar pågå en hel del verksamhet ute

bland förbunden, om än i olika takt. Positiv inställning till att förbunden bjuder in

sina båtklubbar till att delta på SBU webbinar om mottagningsdirektivet.

14. Övriga frågor

Inga övriga frågor.

15. Nästa möte
a. Torsdag 15/6 kl 09:00 - 11:00

16. Mötet avslutas

Carl avslutar mötet.


